

# 寶島風情郵票—新北市

115年  
6

# 集郵 報導

◆特770  
寶島風情郵票—新北市



● 貼(護)票卡



● 預銷首日戳  
低值封

● 預銷首日戳套票封



● 個人化郵票



● 郵票全張

竹林山觀音寺、十分瀑布公園圖片提供者：新北市觀光旅遊網。  
顧客服務專線：0800-700-365  
手機請改撥付費電話：(04) 2354-2030



特770.1 350,000



特770.2 350,000



特770.3 350,000



特770.4 350,000

(以上數量含「寶島風情郵票—新北市」個人化郵票3萬張)



中華郵政股份有限公司 <https://www.post.gov.tw>



下載專區



i集郵

發行日期：民國 115 年 5 月 19 日	票幅：50 × 30 (毫米)
全張枚數：20 (4 × 5)	刷色：彩色
用紙：燐光郵票紙	印法：平版
設計者：大觀視覺顧問股份有限公司	齒度：12½ × 13½
承印者：鉅冠印刷股份有限公司	

繼105年起發行「寶島風情」系列郵票後，本公司續以新北市著名景點為主題，發行郵票1套4枚，圖案簡介如下：

一、竹林山觀音寺（面值6元）：座落新北市林口區，奉祀十八手觀世音菩薩尊像，採三落七門閩南風格建築，屋頂採四垂頂式，巍峨壯麗，莊嚴肅穆，香火鼎盛。

二、新北市美術館（面值8元）：位在新北市鶯歌區，建築外牆以高低錯落的管狀線條形塑蘆葦隨風搖曳意象，結合城市藝術文化、自然生態與地方產業特色，為全市第一座公有美術館。

三、淡水漁人碼頭（面值9元）：位處新北市淡水區，為多功能的休閒漁港，擁有可容納上百艘漁船停泊的浮動碼頭及跨港地標情人橋，長達510公尺木棧道供遊客觀夕陽賞美景。

四、十分瀑布公園（面值28元）：位於新北市平溪區，園區因基隆河侵蝕作用造就斷層地形與奇岩，形成豐富地質奇觀及瀑布，其中以十分瀑布最為出名，有臺灣尼加拉瀑布之稱。

配合郵票發行，推出供套印用之無版銘圖案個人化郵票，內含「寶島風

情郵票—新北市」1套4枚，供顧客製作珍藏。

顧客如有需要，郵票請向全國各地郵局、郵政博物館洽購，或上網至「i集郵」訂購。

#### 附帶發行：

- |                        |           |
|------------------------|-----------|
| 1. 首日封 (195毫米 × 120毫米) | 每個新臺幣 5 元 |
| 2. 貼票卡                 | 每張新臺幣15元  |
| 3. 護票卡                 | 每張新臺幣15元  |
| 4. 活頁集郵卡 (含護卡套)        | 每張新臺幣15元  |

以上均自民國 115 年 5 月 15 日開始發售。

- |             |          |
|-------------|----------|
| 5. 預銷首日戳低值封 | 每個新臺幣16元 |
| 6. 預銷首日戳套票封 | 每個新臺幣61元 |

以上均自民國 115 年 5 月 19 日開始發售。

附帶發行票品請向臺北北門郵局、北投郵局、內湖郵局、南港郵局、木柵郵局、基隆愛三路郵局、板橋文化路郵局、新店郵局、樹林郵局、三重中山路郵局、淡水郵局、新莊郵局、桃園成功路郵局、中壢郵局、龍潭郵局、楊梅郵局、新竹武昌街郵局、苗栗中苗郵局、臺中民權路郵局、豐原郵局、彰化中央路郵局、員林郵局、南投三和郵局、斗六西平路郵局、嘉義玉山郵局、臺南成功路郵局、新興郵局、鳳山郵局、岡山郵局、屏東民生路郵局、宜蘭中山路郵局、羅東郵局、花蓮國安郵局、臺東大同路郵局、馬公中正路郵局或上網至「i集郵」(<https://stamp.post.gov.tw>) 訂購，或向各地郵局預約購買。

# Taiwan Scenery Postage Stamps — New Taipei City

2026  
6

# Philatelic Bulletin

◆ Taiwan Scenery Postage Stamps —  
New Taipei City



Sp.770.1

350,000



Sp.770.2

350,000



Sp.770.3

350,000



Sp.770.4

350,000

( 30,000 for personal greeting stamps included )



Customer Service Hotline: 0800-700-365  
 Payment number: (04) 2354-2030 if you dial through a cell phone  
 Orders from abroad for the above-mentioned items should be addressed to:  
 Department of Philately, Chunghwa Post Co., Ltd.  
 No.55, Sec. 2, Jinshan S. Rd., Taipei City 106409, Taiwan (R.O.C.)  
 Photos for Zhulinshan Guanyin Temple and Shifen Waterfall Park: New Taipei City Travel. All rights reserved.



Chunghwa Post Co., Ltd. <https://www.post.gov.tw>



Downloads Postal Stamps Mall

First day of issue .....	May 19, 2026
Sheet composition .....	20 (4 × 5)
Paper used .....	Phosphorescent stamp paper
Designer .....	Delta Design Corporation
Printer .....	Jiuh Guan Security Printing Company
Stamp size .....	50 × 30 (mm)
Color .....	Colorful
Process .....	Offset
Perforation .....	12½ × 13½

As part of the series Taiwan Scenery inaugurated in 2016, Chunghwa Post has offered a special set of four stamps, dedicated to famous scenic spots in New Taipei City. The stamps are described below:

1. Zhulinshan Guanyin Temple (NT\$6): The temple is located in Linkou District, New Taipei City. It honors a statue of the Eighteen-armed Guanyin. The structure features the Minnan architectural style with three halls fronted by seven doors and roofs sloping down on all four sides, creating a solemn, majestic and magnificent setting.
2. New Taipei City Art Museum (NT\$8): The museum is located in Yingge District, New Taipei City. The outside walls are covered with tubes of varying lengths, symbolizing reeds swaying in the breeze. The museum combines urban artistic culture, ecology and local trades. It is the City's primary public art museum.
3. Tamsui Fisherman's Wharf (NT\$9): Located in New Taipei's Tamsui, the wharf is a leisure and fishing harbor for over a hundred fishing boats moored at a floating jetty. The harbor entrance is spanned by Lovers' Bridge. A 510-meter boardwalk takes sightseers out towards the setting sun.

4. Shifen Waterfall Park (NT\$28): Located in Pingxi District, New Taipei City, the park has been shaped by erosion from the Keelung River, which has led to stepped layers and peculiar rock formations in the riverbed, resulting in interesting waterfalls. The most famous cascade waterfall is at Shifen, known as the Niagara Falls of Taiwan.

Personal greeting stamps without marginal inscriptions have been released along with the stamps, which feature a full set of "Taiwan Scenery Postage Stamps — New Taipei City." These customizable stamps are suited to collect.

To purchase postage stamps, please go directly to the post office branches, Postal Museum or order on line at <https://stamp.post.gov.tw>.

#### By-issues:

- (1) First Day Cover (195 mm × 120 mm): NT\$5 apiece
- (2) Folder (with or without mount): NT\$15 apiece
- (3) Loose-leaf album page: NT\$15 apiece
- (4) Pre-cancelled FDC affixed with one NT\$6-denominated stamp: NT\$16 apiece
- (5) Pre-cancelled FDC affixed with a full set of stamps: NT\$61 apiece

Relative philatelic products will be available at the following branches: Taipei Beimen, Beitou, Neihu, Nangang, Muzha, Keelung Aisan Rd., Banqiao Wunhua Rd., Xindian, Shulin, Sanchong Zhongshan Rd., Tamsui, Xinzhuang, Taoyuan Chenggong Rd., Zhongli, Longtan, Yangmei, Hsinchu Wuchang St., Miaoli Zhongmiao, Taichung Minqyuan Rd., Fongyuan, Changhua Zhongyang Rd., Yuanlin, Nantou Sanhe, Douliou Xiping Rd., Chiayi Yushan, Tainan Chenggong Rd., Xinxing, Fongshan, Gangshan, Pingtung Minsheng Rd., Yilan Zhongshan Rd., Luodong, Hualien Guoan, Taitung Datong Rd., Magong Zhongzheng Rd. or order on line at <https://stamp.post.gov.tw>. Pre-order is also acceptable in other branches.